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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIADEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE DATA 25 DE 
NOVEMBRE DE 2016 
 
Identificació de la sessió: 
 
Legislatura: 2015-2019 
Sessió número: 7/2016 
Caràcter: ordinària 
Lloc: sala Ple 
Hora: 21:00 
 
Llista d’assistents: 
 
Sr. Ramon Roqué i Riu, President 
Sra. Montserrat Tallant i Descamps, vocal 
Sra. Maria Teresa Tallant i Descamps, vocal 
Sr. Ferran Miquel Rigau, vocal 
Sr. Lluís Ibáñez Ruano 
Sra. Sandra Soler García 
Sr. Jordi Caparrós i Marcé, vocal 
Sra. Concepció Formatgé i Marcer, vocal 
Sr. Sergi Albrich i Viñas, vocal 
Sra. Elisenda Guillaumes Cullell, vocal 
Sra. Mª Lluïsa Pérez i Castro, vocal 
 
Sra. Raquel Costa Iglesias, Secretària-interventora que en dóna fe.  
 
S’obre la sessió per la Presidència a les 21:00 hores i comprovada per la Secretària la 
existència del quòrum suficient perquè pugui ser iniciada la sessió en primera 
convocatòria, es procedeix a conèixer els assumptes inclosos en l’ordre del dia, si bé 
prèviament, l´Alcalde-president comenta que caldria votar la inclusió en l´ordre del dia 
de dos nous punts amb caràcter d´urgència. Es tracta dels següents punts:  
 
APROVACIÓ MOCIÓ PERQUÈ NO ENS FOTIN EL TREN PER A EXIGIR LA 
RACIONALITZACIÓ DELS HORARIS DE LA LÍNIA DE RODALIES R3 
 
APROVACIÓ DEFINITIVA ORDENANCES FISCALS ANY 2017 
 
Sotmesa la proposta d´inclusió dels dos punts acabats d´esmentar a l´ordre del dia de 
la sessió Plenària per la via d´urgència, aquesta  s´aprova per unanimitat dels 
assistents.  Els punts s´inclouran com a punts 9 i 10 de l´ordre del dia, respectivament.  
 
 
ORDRE DEL DIA:  
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA DE DATA 30 DE SETEMBRE 
DE 2016 
 
2.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PUNTUAL 2/2016 DEL POUM DE SANT JOAN DE 
LES ABADESSES RELATIVA A L´ORDENACIÓ DEL FRONT FLUVIAL DELS 
BARRIS DEL ROSER I L´ESTACIÓ 
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3.- ANUL.LACIÓ DRETS I OBLIGACIONS PENDENTS D'EXERCICIS TANCATS I DE 
L'EXERCICI 2016 
 
4.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 7/2016 
MITJANÇANT TRANSFERÈNCIES DE CRÈDIT 
 
5.- APROVACIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL PER A L´EXERCICI 2017 I 
PLANTILLA DE PERSONAL 
 
6.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 3, 
REGULADORA DE L´IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA 
 
7.- MOCIÓ DE SUPORT AL REFERÈNDUM, AL PROCÉS CONSTITUENT I ALS ENS 
LOCALS I ELECTES INVESTIGATS PER PROCESSOS RELACIONATS AMB LA 
SOBIRANIA 
 
8.- MOCIÓ PER ACONSEGUIR EL DESPLEGAMENT DE LA FIBRA ÒPTICA 
 
9.- APROVACIÓ DEFINITIVA ORDENANCES FISCALS ANY 2017 
 
10.- APROVACIÓ MOCIÓ PERQUÈ NO ENS FOTIN EL TREN PER A EXIGIR LA 
RACIONALITZACIÓ DELS HORARIS DE LA LÍNIA DE RODALIES R3 
 
11.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JGL 
 
12.- DONAR COMPTE DELS DECRETS D’ALCALDIA 
 
13.- TORN OBERT DE PARAULA 
 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA DE DATA 30 DE 
SETEMBRE DE 2016 
 
Sotmesa l’acta de la sessió anterior a consideració dels membres del plenari 
municipal, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
2.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PUNTUAL 2/2015 DEL POUM DE SANT JOAN DE 
LES ABADESSES RELATIVA A L´ORDENACIÓ DEL FRONT FLUVIAL DELS 
BARRIS DEL ROSER I L´ESTACIÓ 
 
Atès que es considera necessari modificar el planejament vigent (POUM) per ajustar-
ne certes determinacions en ordre a poder portar a terme el projecte d´ordenació 
global dels terrenys i els usos dins l´àmbit del front fluvial dels barris del Roser i de 
l´Estació, amb els objectius de:  
 
 - Millorar les condicions ambientals i paisatgístiques de l´entorn dels vuit 
elements compresos en el Catàleg de Béns Protegits que es troben situats dins l´àmbit 
del front fluvial, entre ells, el Pont Vell com a BCIN i la Xarxa Natura 2000.  
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 - Proporcionar o ampliar les infraestructures que facilitin l´acolliment i recepció 
tan dels visitants forans com dels mateixos veïns del municipi, atrets per l´interès dels 
béns culturals i naturals del municipi o pels equipaments i instal.lacions d´interès públic 
i social.  
 - Dotar l´àmbit de majors superfícies per a espais lliures públics vinculats al 
lleure actiu i passiu relacionat amb l´aigua i els espais naturals; als recorreguts de 
visita i passeig i a la millora de l´accessibilitat interna i externa, tot integrant l´estructura 
d´hortes com un element més del parc.  
 
Atès que les actuacions previstes per a l´assoliment dels objectius acabats d´esmentar 
són els següents:  
 
 a. Reforma i ampliació de l´àrea per aparcament públic de vehicles de les Cinc 
 Fonts.  
 
 b. Establiment i habilitació de recorreguts en les dues direccions: d´accés a 
 l´interior de l´àmbit del front fluvial i d´accés ala Vila Vella.  
 
 c. Ordenació dels terrenys destinats a hortes 
 
 d. Mesures d´atenuació de l´impacte paisatgístic de determinades línies àeries 
 de baixa i mitja tensió.  
 
 e. Obertura al públic dels jardins de la Torre de la Puda.  
 
 f. Previsió d´espai lliures públics a la vora del riu.  
 
Atès el que estableix la legislació específica aplicable formada pel Text Refós de la Llei 
d’Urbanisme de Catalunya 1/2010, de 3 d’agost i el Decret 305/2006, de 18 de juliol, 
pel qual s'aprova el Reglament de la Llei d'urbanisme, així com el Text refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, aprovada pel Decret 2/2003, de 28 d’abril. 
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR INICIALMENT la modificació punutal 2/2015 del POUM de Sant 
Joan de les Abadesses relativa a l´ordenació del front fluvial dels barris del Roser i 
l´Estació,  redactat per l´arquitecte, Sr. Ramon Fortet i Bru, en la forma que consta a 
l´expedient.  
 
SEGON.- Sotmetre'l a informació pública pel termini d'un mes mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província i un dels diaris de més divulgació en l'àmbit municipal o 
supramunicipal al qual es refereix el projecte en tramitació a fi que qualsevol que ho 
desitgi pugui examinar-lo i presentar, durant el termini esmentat, totes les al·legacions 
o observacions que consideri oportunes.  
 
El Sr. Alcalde explica que el motiu que ha dut a la redacció de la present modificació 
del POUM, és l'ampliació de l'aparcament de les Cinc Fonts atès que, s'ha convertir en 
un espai molt important per l'arribada de  visitants a la nostra població. També 
comenta l'ús cada vegada més important de l'espai reservat a autocaravanes. La 
modificació del POUM ha de donar peu a la redacció d'un projecte que suposarà 
duplicar el número de places d'aparcament. Remarca que aquest espai és el punt de 
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partida de dos recorreguts importants a la nostra vila: el monumental i natural. La 
modificació també tracta els terrenys destinats a hort, preveient unes possibles 
adquisicions per part de l'Ajuntament i potenciar l'horta a Sant Joan sota uns mateixos 
criteris. Explica que s'han dut a terme un seguit de treballs tècnics i d'inventari dels 
horts actuals per tal de poder iniciar un procés participatiu per a l'ordenació dels horts. 
La modificació també tracta de l'impacte d'unes línies aèries que passen per aquest 
sector, per tal de poder preveure alguna actuació que minvi aquest impacte. 
 
El regidor, Sergi Albrich, explica que s'abstindran en la votació del punt. Explica que 
celebren que es tracti el tema dels horts ja que és un projecte que Esquerra 
Republicana també el portava al seu programa electoral perquè creia que és un tema 
important per a aquests espais i la seva ordenació. El motiu de l'abstenció és pel tema 
de l'aparcament ja que els ha sorprès el possible impacte que pot suposar l'ampliació 
d'aquesta zona davant el Pont Vell. Per tant, abans de votar a favor, els agradaria 
saber més del projecte dels aparcaments. 
 
El Sr. Alcalde li respon que la modificació bàsicament es fa per tal que l'aparcament 
pugui ser ampliat i no podrà encarregar el projecte de l'ampliació dels aparcament fins 
que la modificació estigui aprovada definitivament i, per tant, tots aquests aspectes no 
s'han pogut treballar a fons. Remarca que l'equip de govern també està sensible en un 
possible impacte visual. 
 
El Sr. Albrich creu que un cop dibuixat el planejament  i veien els desnivells de la zona, 
ja es pot preveure quin impacte pot tenir. 
 
La regidora,Sra. Concepció Formatgé també està a favor de l'ampliació de 
l´aparcament però també, en la línia d'Esquerra Republicana, té dubtes del possible 
impacte visual.  
 
El Sr. Alcalde explica que els informes de diferents Departaments que faran de la 
modificació, segur que acabaran donant unes pautes per la seva redacció. També 
s'exposarà al públic i, ells mateixos podran presentar les al.legacions que estimin 
pertinents.  
  
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per majoria absoluta amb 7 vots positius del 
grup polític municipal de MES i 4 abstencions ( 3 del grup polític municipal d´ERC i 1 
del grup polític municipal de CiU). 
 
3.- ANUL.LACIÓ DRETS I OBLIGACIONS PENDENTS D'EXERCICIS TANCATS I 
DE L'EXERCICI 2016 
 
Vist l'informe emès per la intervenció d'aquest ajuntament i, que figura a l'expedient. 
 
Atès que en el mateix es proposa l'anul·lació de drets i obligacions com a 
conseqüència d’haver-se detectat diferents errors materials, aritmètics i de fet i, també, 
per la necessitat de depurar, tot i el temps transcorregut, aquells drets reconeguts i 
aquelles obligacions reconegudes que per circumstàncies alienes a l’ajuntament, 
encara figuren com a pendents, es considera ajustada a dret. 
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Atès els drets pendents de cobrar d'exercicis tancats i de l'exercici 2016 de 
l'ajuntament que s'han d'anul.lar i que es relacionen a l'expedient, per un import total 
de 5.541,76 euros. 
 
Atès les obligacions pendents de pagar d'exercicis tancats de l'ajuntament que s'han 
d'anul.lar i que es relacionen a l'expedient, per un import total de 10.971,69 euros. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
 
PRIMER.- APROVAR l'anul.lació dels drets pendents de cobrar d'exercicis tancats i de 
l'exercici 2016 de l'ajuntament que s'han d'anul.lar i que es relacionen a l'expedient, 
per un import total de 5.541,76 euros i de les obligacions pendents de pagar 
d'exercicis tancats de l'ajuntament que s'han d'anul.lar i que es relacionen a 
l'expedient, per un import total de 10.971,69 euros.. 
 
SEGON.- COMUNICAR el present acord a l'àrea comptable d'aquest ajuntament, a fi i 
efectes oportuns. 
 
El Sr. Alcalde comenta que a l'expedient queden clars els drets reconeguts pendents 
de cobrar i les obligacions pendents de pagar que es proposen donar de baixa amb la 
finalitat de tenir el màxim depurada possible la comptabilitat.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal, 
aquesta s´aprova per unanimitat.  
 
4.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 7/2016 
MITJANÇANT TRANSFERÈNCIES DE CRÈDIT 
 
Mitjançant Decret de l’Alcaldia de data 2 de novembre de 2016 s’inicia l’expedient per 
a l’aprovació de la modificació de crèdit mitjançant transferència de crèdits número 
7/2016. 
 
Per poder atendre el pagament de les obligacions que es detallen a continuació, per a 
les quals no hi ha en el pressupost ordinari actual consignació pressupostària, s’ha de 
tramitar l’expedient de transferència de crèdits entre partides de despesa amb el 
mateix nivell vinculació jurídica que cal finançat mitjançant baixa de partides de 
despesa que poden minorar-se, amb subjecció a les disposicions vigents.  
 
Increment en partides de despeses:  

 
Partida 

Nom Proposta de Consignació  

 
01 151 21000 
 
01 151 21300 
 
 
01 151 22709 

 
Conservació 
infraestructures 
 
Manteniment maquinària i 
instal.lacions 
 
Neteja jardins 

 
15.000,00 € 
 
 
5.000,00 € 
 
 
21.547,22 € 
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Total altes crèdits :  41.547,22 €    
 

Partides de despeses que es disminueixen:  

 

Partida 

Nom Proposta de Consignació  

 
01 920 22100  
 
03 320 41100 
 
03 320 22102  

 
Enllumenat públic 
 
Aportació llar infants 
 
Gas cuina Mestre Andreu 

 
15.000,00 € 
 
21.547,22 € 
 
5.000,00 € 
 

 
Total finançament: 41.547,22 €    
 
Atès que la Secretària-Interventora ha emès els corresponents informes favorables.  
 
Atès el que estableixen els articles 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
articles 34 a 38 del RD 500/1990 i article 11 de les bases d´execució del pressupost.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR  l’expedient de transferencia de crèdit número 7/2016, per import 
de 41.547,22 €  que cal finançar  mitjançant la baixa de partides de despesa amb 
diferent vinculació jurídica que  poden minorar-se, de conformitat amb el detall exposat 
a la part expositiva anterior.  
    
SEGON.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze 
dies hàbils, mitjançant un edicte al tauler d’anuncis i al Butlletí Oficial de la Província. 
Si no es presenten reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà 
del termini d’un mes, comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per 
resoldre-les.   
 
El Sr. Alcalde explica que en el moment d´any en el que ens trobem, hi ha algunes 
partides pressupostàries que s'han de reajustar i, per tant, s'han de fer traspassos de 
partides, que en aquest cas són les que ha detallat la Secretària-interventora. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, demana informació sobre la partida de 15.000 
euros d'enllumenat públic que es proposa disminuir.  
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El Sr. Alcalde explica que la disminució d´aquesta partida és possible  perquè les 
tarifes baixen a raó de negociacions noves amb les companyies. Comenta que des de 
fa algun any, l'Ajuntament s'ha treballat per substituir les lluminàries per baix consum i 
així, gastar menys. Aprofita també per comentar que, durant el 2017 o 2018, 
l'Ajuntament farà una inversió important en aquest sentit. 
 
La Sra. Formatgé  també deman per les altres partides que s'augmenten. 
 
El Sr. Alcalde posa l´exemple del material que la brigada pugui necessitar a final d'any 
i que es comptabilitza a la partida d´infraestructures bàsiques; també comenta que la 
partida on es comptabilitzen les despeses de reparacions de vehicles ha quedat curta i 
cal augmentar-la per a poder comptabilitzar les despeses que hi haurà fins acabar 
l´any i, per últim, comenta que a nivell de serveis de jardineria s´han fet al llarg de l´any 
una sèrie de treballs extres que s'han encarregar als serveis de jardineria de la 
Fundació MAP i que cal comptabilitzar. 
  
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per majoria absoluta amb 10 vots positius del 
grup polític municipal de MES i del grup polític municipal d´ERC i 1 abstenció del grup 
polític municipal de CiU. 
 
 
5.- APROVACIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL PER A L´EXERCICI 2017 I 
PLANTILLA DE PERSONAL 
 
Vist el Projecte de Pressupost General d’aquesta .entitat per a l’any 2017, elevat a 
aquesta Corporació en la forma prevista per l’article 168.4 del Reial decret Iegislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, junt amb les Plantilles que comprenen els llocs de treball reservats a 
funcionaris, personal laboral i eventual, el resum del qual per capítols és el següent:  
 
PRESSUPOST  GENERAL CONSOLIDAT  EXERCICI 2017  

         

  
INGRESSOS 

  
      CAPÍTOLS DENOMINACIÓ   IMPORT 
A.OPERACIONS CORRENTS 

  
3.775.971,43 € 

1 
 

IMPOSTOS DIRECTES 
 

1.941.663,49 € 
2 

 
IMPOSTOS INDIRECTES 

 
45.000,00 € 

3 
 

TAXES,PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS 1.015.372,58 € 
4 

 
TRANSFERÈNCIES CORRENTS 

 
748.399,80 € 

5 
 

INGRESSOS PATRIMONIALS 
 

25.535,56 € 
 
B.OPERACIONS DE CAPITAL 

  
481.639,21 € 

6 
 

ALIENACIÓ D'INVERSIONS 
REALS 

 
0,00 € 

7 
 

TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 
 

188.389,34 € 
8 

 
VARIACIÓ D'ACTIUS FINANCERS 

 
0,00 €   
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9 
 

VARIACIÓ DE PASSIUS FINANCERS 293.249,87 € 
TOTAL INGRESSOS     4.257.610,64 € 

      
      

  
DESPESES 

  
      CAPÍTOLS DENOMINACIÓ   IMPORT 
A.OPERACIONS CORRENTS 

  
3.303.031,23 € 

1 
 

DESPESES DE PERSONAL 
 

1.138.051,25 € 
2 

 
DESPESES CORRENTS EN BÉNS I DE SERVEIS 1.650.087,53 € 

3 
 

DESPESES FINANCERES 
 

32.963,87 € 
4 

 
TRANSFERÈNCIES CORRENTS 

 
466.078,05 € 

5 
 

FONS DE CONTINGÈNCIA 
 

15.850,53 € 
B.OPERACIONS DE CAPITAL 

  
954.579,41 € 

6 
 

INVERSIONS REALS 
 

521.639,21 € 
7 

 
TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 

 
0,00 € 

8 
 

VARIACIÓ D'ACTIUS FINANCERS 
 

0,00 € 
9 

 
VARIACIÓ DE PASSIUS FINANCERS 432.940,20 € 

TOTAL 
DESPESES       4.257.610,64 € 

 

   
DETALL DELS PRESSUPOSTOS QUE INTEGREN EL GENERAL 
 
1. PRESSUPOST DE L´AJUNTAMENT DE SANT JOAN DE LES ABADESSES 
 

 INGRESSOS  
   
CAPÍTOLS DENOMINACIÓ IMPORT 
 
OPERACIONS CORRENTS 3.676.633,85 
 
1 IMPOSTOS DIRECTES 1.941.663,49 
2 IMPOSTOS INDIRECTES 45.000,00 

3 
TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES 
INGRESSOS 944.260,00 

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 720.274,80 
5 INGRESSOS PATRIMONIALS 25.435,56 
 
OPERACIONS DE CAPITAL 188.389,34 
 
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 188.389,34 
 
OPERACIONS FINANCERES 293.249,87 
 
9 PASSIUS FINANCERS 293.249,87 

  TOTAL INGRESSOS 4.158.273,06  
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 DESPESES  
   
CAPÍTOLS DENOMINACIÓ IMPORT 
 
OPERACIONS CORRENTS 3.203.693,65 
 
1 DESPESES DE PERSONAL 1.022.367,66 
2 DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 1.600.077,61 
3 DESPESES FINANCERES 32.363,87 
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 533.033,98 
5 FONS DE CONTINGÈNCIA 15.850,53 
 
OPERACIONS DE CAPITAL 521.639,21 
 
6 INVERSIONS REALS 521.639,21 
 
OPERACIONS FINANCERES                                        
 

       9 PASSIUS FINANCERS 432.940,20 

   TOTAL DESPESES 4.158.273,06 

  
   2. PRESSUPOST DE L´ORGANISME AUTÒNOM LLAR D´INFANTS  
 

 INGRESSOS  
   
CAPÍTOLS DENOMINACIÓ IMPORT 
 
OPERACIONS CORRENTS 199.333,15 
3 TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS 73.187,20 
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 126.045,95 
5 INGRESSOS PATRIMONIALS 100,00 
 
OPERACIONS DE CAPITAL 0,00 

   TOTAL INGRESSOS 199.333,15 
   

 DESPESES  
   
CAPÍTOLS DENOMINACIÓ IMPORT 
 
OPERACIONS CORRENTS 199.333,15 
1 DESPESES DE PERSONAL 141.125,63 
2 DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 51.607,52 
3 DESPESES FINANCERES 600,00 
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 6.000,00 
 
OPERACIONS DE CAPITAL 0,00 
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TOTAL DESPESES 199.333,15 
 
 
PLANTILLA DE PERSONAL DE L´AJUNTAMENT DE SANT JOAN DE LES 
ABADESSES. EXERCICI 2017 
 
PLANTILLA FUNCIONARIS DE CARRERA 

 
NOMBR
E 
PLACES 

 
NOMBR
E 
VACANT
S 

 
PLACES 
QUE ES 
PREVEU 
AMORTI
T-ZAR 

 
GRUP  

 
I. AMB HABILITACIÓ DE CARÀCTER NACIONAL  
  
 I.1. SECRETÀRIA-INTERVENCIÓ  1  0 0 A1-A2 
 
II. ESCALA D´ADMINISTRACIÓ GENERAL  
  
 II.1. SUBESCALA TÈCNICA    
 II.2. SUBESCALA ADMINISTRATIVA  4  0 0 C1  
 II.3. SUBESCALA AUXILIAR   0  0 0 C2 
 II.4. SUBESCALA SUBALTERNA 
III. ESCALA D´ADMINISTRACIÓ ESPECIAL  
  
 III.1. SUBESCALA TÈCNICA 
 III.2. SUBESCALA DE SERVEIS ESPECIALS 
  III.2.A) POLICIA LOCAL   2  0 0 C2 
  III.2.B) AUXILIARS DE POLICIA LOCAL 
 
TOTAL PLANTILLA PERSONAL FUNCIONARI  7  0 0 
 
 
 
PLANTILLA PERSONAL LABORAL  

 
NOMBR
E 
PLACES 

 
NOMBR
E 
VACANT
S 

 
PLACES 
QUE ES 
PREVEU 
AMORTI
T- 
ZAR 

 
GRUP  

 
I. ADMINISTRACIÓ GENERAL  
  
 I.1. ADMINISTRATIU/VA   3   1* 0 C1 
 I.2. AUXILIAR ADMINISTRATIU/VA  6   6* 0 C2 
 
II. ADMINISTRACIÓ ESPECIAL    
  
 II.1. SERVEIS ESPECIALS 
 II.1.1. PLACES DE COMESES ESPECIALS 
  II.1.1.1. DIRECTOR EMISSORA 1  1* 0 C1  
  II.1.1.2. SUPORT EMISSORA  
  CAPS SETMANA   1  1 0 C2 
  II.1.1.3. DIRECTOR ALBERG   1  1* 0 C1 
  II.1.1.4. ARXIVER   1  1* 0 C1 
  II.1.1.5. VIGILANTS   2  2* 0 APST 
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  II.1.1.6. VIGILANT ALBERG   1  1* 0 APST 
 
 II.1.2. PERSONAL D´OFICIS 
  II.1.2.1. CAP BRIGADA   1  0 0 C2 
  II.1.2.2. OFICIAL 1ª    5  5* 0 C2 
  II.1.2.3. PEÓ BRIGADA   2  1* 0 APST 
  II.1.2.4. PEÓ NETEJA   5  5* 0 APST 
  II.1.2.5. CONSERGE PAVELLÓ 1  1* 0 APST 
   II.1.2.6. PEÓ ALBERG  1  1* 0 APST 
 
TOTAL PLANTILLA PERSONAL LABORAL  30  25 0 
 
* Places ocupades per personal indefinit no fixe. En el cas del lloc de treball d´auxiliar 
administratiu/va dels caps de setmana de l´oficina de turisme, està ocupada de forma temporal.  
 
TOTAL PLANTILLA PERSONAL AJUNTAMENT 2017   37  25 0 
 
 
PLANTILLA DE PERSONAL DE L´ORGANISME AUTÒNOM LLAR D´INFANTS 
MUNICIPAL EL MOLÍ PETIT. EXERCICI 2017  
 
PLANTILLA PERSONAL LABORAL  

 
NOMBR
E 
PLACES 

 
NOMBR
E 
VACANT
S 

 
PLACES 
QUE ES 
PREVEU 
AMORTI
T 
ZAR 

 
GRUP  

 
II. ADMINISTRACIÓ ESPECIAL  
  
 II.1. SERVEIS ESPECIALS 
  II.1.1. PLACES DE COMESES ESPECIALS 
   I.1. DIRECTOR/A  1  1 0 A2 
   I.2. EDUCADOR/A  4*  3 0 C1 
 
TOTAL PLANTILLA PERSONAL LABORAL  5  4 0 
 
* Una de les educadores finalitza contracte de relleu a l´abril de 2017, data a partir de 
la qual es jubilarà.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Aprovar el Pressupost General d´aquesta entitat per a I’any 2017, juntament 
amb les Bases d´execució en la forma detallada.  
 
SEGON.- Aprovar la Plantilla de personal per a l’exercici de 2017 que comprèn les 
places reservades a funcionaris, personal laboral i eventual amb el contingut i detall 
que s’assenyala en la part expositiva del present acord i, facultar a l´alcalde-president 
per a l´adaptació de la relació de llocs de treball d´aquest Ajuntament i del seu 
organisme autònom Llar d´infants municipal El Molí Petit a les plantilles de personal 
que s´acaben d´esmentar.  
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TERCER.- Aprovar les retribucions bàsiques i complementàries fixes i periòdiques que 
han de percebre els funcionaris de la corporació durant l’any 2017 en la forma i 
quanties individualitzades que figuren detalles en l’expedient del Pressupost. 
  
QUART.- Aprovar les remuneracions, indemnitzacions i assignacions que han de 
percebre el personal laboral fix i temporal, el personal eventual, els membres de la 
corporació i els diferents grups polítics durant l’any 2017, en la forma i les quanties 
individualitzades que figuren detallades en l’expedient del Pressupost. 
  
CINQUÈ.- APROVAR el reconeixement de l´exercici de les funcions d´Alcaldia per part 
del Sr. Ramon Roqué i Riu amb una dedicació exclusiva de 40 hores setmanals i 
establir a favor de l´Alcalde-President una retribució anual bruta de 27.480,26 euros, la 
qual es distribuirà proporcionalment en 14 pagues corresponents a les mensualitats de 
l´any i les dues pagues extraordinàries dels mesos de juny i desembre.  
 
SISÈ.- DEIXAR sense efectes a partir de l´1 de gener de 2017 la dedicació parcial de 
la regidoria de joventut i noves tecnologies que ostenta per delegació especial el 
regidor, Sr. Jordi Caparrós i Marcé, aprovada mitjançant acord adoptat pel Plenari 
Municipal en sessió celebrada en data 29 de juliol de 2016. 
 
SETÈ.- Aprovar les quanties globals d´indentius de productivitat i de gratificacions 
previstes per serveis extraordinaris que figuren detallades en el Pressupost per a 
l’exercici de 2017, i facultar a l’Alcaldia - Presidència per tal que pugui  individualitzar-
les i atorgar-les segons les necessitats i/o objectius a aconseguir.  
 
VUITÈ.- Exposar al públic pel termini de quinze dies hàbils, amb anunci previ en el 
Butlletí Oficial de la Província i pels mitjans habituals, el Pressupost i la Plantilla. 
Considerar-lo aprovat definitivament sense necessitat d’adoptar nou acord, si durant 
l´esmentat termini no s’hi presenten reclamacions. Exposar també al públic la la 
plantilla de personal d´aquesta Corporació, durant un termini de 20 dies, a través 
d’edictes que s’inseriran al BOP i al DOGC, per tal que les persones interessades 
puguin fer les al.legacions i reclamacions que estimin pertinents. En cas de no 
presentar-se al.legacions al respecte l’acord esdevindrà definitiu i eficaç sense 
necessitat d´adoptar nou acord al respecte.  
 
No obstant això, el Plenari Municipal acordarà allò que cregui més adient. 
  
El Sr. Alcalde fa un repàs general a les principals modificacions respecte al pressupost 
de l'exercici anterior. Detalla els imports dels pressupostos de l'Ajuntament i de 
l'organisme autònom de la Llar d'Infants. Detalla les modificacions de cadascuna  dels 
capítols dels pressupostos i destaca que a nivell de personal, s´ha previst un augment 
de les retribucions en un 1% respecte l'any anterior i, també comenta que  les 
inversions previstes per a l'exercici 2017 que ascendeixen a un total d'uns 500.000 
euros.  Continua detallant els capítols d'ingressos. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, explica que no poden votar a favor del pressupost 
bàsicament perquè no comparteixen el pressupost d'ingressos atès que, tal i com ja 
varen explicar en l'aprovació de les ordenances fiscals, no estan d'acord amb 
l'augment de l'IBI, ja que creu que l'Ajuntament té prou marge per reduir aquest impost. 
El mateix passa amb la plusvàlua. D'altra banda comenta que al capítol de despeses 
els ha sorprès l'augment del capítol de personal i el de despeses corrents en béns i 
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serveis. Creu que hi ha partides que es podrien reduir com la de publicitat que és de 
uns 25.000 euros quan hi ha partides de promoció turística amb imports inferiors o bé, 
es repeteixen els conceptes. Celebren la partida de pobresa energètica de 5.000 
euros. Veuen bé el quadre d'inversions i molt especialment el desplegament de la fibra 
òptica, tot i que en troben a falta alguna que havien demanat, com per exemple, la 
resta de carrers de la Vila Vella. Comenta també que els hi hagués agradat veure 
alguna actuació de la nova ubicació de la sala de vetlla i també els hagués agradat 
veure alguna partida per a destinar-la a efectuar acompanyaments a la gent gran, tal i 
com va demanar la regidora, Sra. Lluïsa Pérez. Creu que amb una població com la 
nostra el servei d'acompanyament hauria de fer-se duran tot l'any i no només amb els 
Plans d'Ocupació. Pel que fa a l'ordenament dels hort que es pretén amb la 
modificació que s'ha aprovat, també creu que hagués estat convenient veure alguna 
partida per començar a fer alguna millora. Un altre tema que destaca a més de 
l'econòmic, és el fet de poder debatre el pressupost amb més temps i poder fer alguna 
aportació com a grup municipal, de la mateixa manera que els hagués agradat un 
procés participatiu per a les inversions per aquest 2017. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, comenta que si es compara la liquidació del 
pressupost del 2015, el pressupost del 2017 té un increment de 5,5% i, per tant, es 
veu com el pressupost augmenta i entenen que no és necessari. Fa esment de 
l'augment de l'IBI i demana a l'alcalde que deixi clar que els vilatans l'any vinent 
pagaran més d'IBI. Creu que l'Ajuntament està sobredimensionat amb comparació 
amb altres ajuntaments de la comarca. Pel que fa a les inversions comenta que hi està 
d'acord amb pràcticament totes. 
 
El Sr. Alcalde agraeix el to i la serenor de les aportacions que han fet els regidors al 
tractar el pressupost.  
Pel que fa a les inversions creu que tots tres grups coincideixen molt en les més 
necessàries per al poble. Com equip de govern comenta que els agradaria molt 
continuar amb els carrers de la Vila Vella però que el tema del finançament en aquest 
moments és molt complicat.  Opina que la majoria de vegades es parla d'inversions 
sense tenir en compte el seu finançament.  
Comenta que també a ell li agradaria posar en marxa processos participatius però avui 
els ajuts provenen de convocatòries que requereixen els projectes redactats i 
madurats, amb informes, etc, i això impossibilita aquests processos. Amb 
convocatòries de Plans d'Obres aquests processos participatius podrien ser possibles. 
Posa com exemple les obres del carrer Berenguer Arnau que venen finançades, en 
part,  d'una convocatòria amb un destí concret. 
 
El regidor, Sr. Albrich, en la seva intervenció anterior ha fet esment també de les 
inversions a Sant Antoni i també a l'Estació de Toralles a la qual cosa el Sr. Alcalde li 
contesta que s'està en procés de formalitzar el pagament de l'Estació de Toralles i que 
les obres de Sant Antoni estaïn en procés de licitació. 
 
Pel que fa a l'IBI, l'alcalde comenta que acaben fixant uns imports de padró ja que es 
pretenia que aquest acabés essent el més similar al que es recaptava l'any 2012 i 
2013. La quantitat de diners que l'Ajuntament acabarà cobrant en concepte d'IBI 
durant l'exercici 2017, no serà superior al de l'any 2013. Des de llavors, l'impost ha 
anat disminuint, encara que poc, i amb la cobrança del 2017 ens situarem al padró del 
2014. 
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La regidora, Sra. Formatgé, insisteix en que l'IBI augmentarà. El Sr. Alcalde li respon 
finalment que sí, tot i que deixa clar que l'augment important de l'IBI no ve 
especialment per l'augment de l'IBI, sinó per la regularització cadastral. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich demana quin percentatge d'inversió falta a Sant Antoni 
desprès de les noves adjudicacions. Pel que fa als carrers de la Vila Vella li recorda 
que quan es va fer la valoració de la Llei de Barris, el mateix va fer esment que cada 
any es faria un carrer i no ha estat així. 
 
El Sr. Alcalde amb referència a Sant Antoni explica que l'Ajuntament fins ara hi ha fet 
una inversió aproximada de mig milió d'euros i a l'estiu se'n hauran invertit quasi un 
milió d'euros i, per part, de l'Ajuntament encara en faltaria un milió més. Pel que fa a la 
concessionària s'hauria de fer càrrec de tot el que suposa l'equipament, que tot i que 
es podria valorar cap a uns 300.000 euros, no es tenen els números exactes. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per majoria absoluta amb 7 vots positius del 
grup polític municipal de MES i 4 vots negatius ( 3 del grup polític municipal d´ERC i 1 
del grup polític municipal de CiU). 
 
6.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 3, 
REGULADORA DE L´IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA 
 
Vista la necessitat de modificar l´ordenança fiscal número 3, reguladora de l´Impost 
sobre vehicles de tracció mecànica, concretament es proposa modificar el que s´indica 
a continuació: 
 
Es proposa modificar el ser article 9, per tal d´afegir-hi un nou apartat que quedi 
redactat de la forma que es transcriu literalment a continuació:  

 

" 5. Quan s’hagin delegat les competències de gestió tributària per part de l’ajuntament 
titular del tribut, el SGTC podrà excloure de manera temporal o definitiva del padró 
fiscal de l’impost sobre vehicles de tracció mecànica, els casos en què es consideri 
provada la manca d’aptitud per circular, i per tant, es pugui concloure que estan fora 
de circulació, sempre que es compleixin totes les condicions següents: 
 
1) Que l’antiguitat del vehicle superi els 12 anys 
2) Que el vehicle no hagi passat la inspecció tècnica corresponent en els darrers 4 
anys 
3)  Que el vehicle no tingui l’assegurança obligatòria vigent 
4) Que el vehicle no tingui cap multa que posi de manifest la seva circulació en els 
darrers 4 anys  
5) En relació amb els rebuts de l’IVTM generats per raó de la titularitat del vehicle, que 
s’hagin acumulat quatre o més anys d’impagaments 
6)  En relació amb l’expedient executiu tramitat per raó de l’impagament dels rebuts de 
l’IVTM, que el crèdit tingui la consideració d’incobrable".  
 
Atès el que estableixen els articles 15 a 19 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
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És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR provisionalment la modificació de l´ ordenança fiscal número 3, 
reguladora de l´Impost sobre vehicles de tracció mecànica, en els termes exposats a la 
part expositiva anterior.  
 
SEGON.- EXPOSAR l’expedient al públic mitjançant anunci publicat en el Butlletí 
Oficial de la Província, així com també en el tauler d’edictes de l’Ajuntament durant un 
termini de 30 dies, per tal que tota persona interessada pugui examinar-lo i presentar 
les reclamacions i observacions que consideri oportunes. En cas de no presentar-se 
reclamacions durant aquest període d’exposició pública, els acords adoptats es 
consideraran definitivament aprovats i l´ordenança entrarà en vigor una vegada 
efectuada la seva publicació íntegra en el BOP. 
 
El Sr. Alcalde explica breument la proposta i la voluntat de l'Ajuntament de tenir els 
padrons el més actualitzats possible.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal, 
aquesta s´aprova per unanimitat.  
 
7.- MOCIÓ DE SUPORT AL REFERÈNDUM, AL PROCÉS CONSTITUENT I ALS 
ENS LOCALS I ELECTES INVESTIGATS PER PROCESSOS RELACIONATS AMB 
LA SOBIRANIA 
 
El Parlament de Catalunya, en sessió plenària del 6 d’octubre de 2016, va aprovar una 
resolució que insta el govern a convocar un referèndum vinculant sobre la 
independència de Catalunya, com a molt tard, el setembre de 2017 i, una altra, que li 
demana que negociï amb l'estat un referèndum sobre el futur polític de Catalunya.  
 
Amb l’aprovació d’aquestes resolucions i de la importància del moment històric que viu 
el nostre país, considerem que el municipalisme no pot restar al marge d’aquesta 
declaració del Parlament de Catalunya, que, amb la voluntat de donar resposta al 
mandat democràtic sorgit de les urnes i el convenciment que el dret a decidir rau en 
tots i cadascun dels ciutadans i ciutadanes d’un país, ha decidit concretar una data i 
definir així els passos que ens ha de portar cap a un nou model d’estat. 
 
Els ajuntaments catalans hem estat garants de l’exercici ple de la democràcia i hem 
estat i estarem al costat de les institucions i dels càrrecs electes que les representen.  
 
En els darrers sis anys, alcaldes i alcaldesses, regidors i regidores hem manifestat la 
nostra solidaritat i compromís amb el procés cap a la independència de forma 
inequívoca. Hem defensat els electes perseguits per la justícia per exercir la 
democràcia, hem rebut l’atac injustificat de l’advocacia de l’estat espanyol per 
qüestions simbòliques i hem demanat, sense complexes, la materialització del dret a 
decidir com a única via política per conèixer la postura dels catalans i catalanes sobre 
la independència del nostre país.  
 
Si la ciutadania catalana, de manera lliure i majoritària, es pronuncia a favor de la 
independència, Catalunya demanarà la seva inserció a la comunitat internacional, des 
d'on actuarà plenament responsable i compromesa amb un món més just. 
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La llibertat d’expressió i les idees polítiques són la base de la democràcia i sense el 
seu ple exercici i respecte no es pot avançar. Catalunya i les seves institucions estan 
patint una persecució política per part d’uns òrgans judicials que instrumentalitzen les 
seves decisions a partir de criteris subjectius.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Manifestar el suport de l’Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses a la 
resolució del Parlament de Catalunya per a la convocatòria d’un referèndum vinculant 
sobre la independència, com a molt tard, el setembre de 2017. 
 
SEGON.- Col·laborar en l’organització del debat sobre el procés constituent al nostre 
municipi de forma coordinada amb l’Associació de Municipis per la Independència, en 
el moment que les institucions iniciïn el seu desplegament. Comprometre’ns a fer una 
crida a la participació de la ciutadania, al costat de les entitats locals, per tal que sigui 
el màxim de transversal socialment i política.  
 
TERCER.- Mostrar tot el recolzament als ajuntaments i electes investigats per la 
justícia per haver promogut i facilitat l’exercici del dret a decidir, la defensa de la 
independència de Catalunya o per qualsevol altra expressió de les seves opinions 
polítiques de forma pacífica, lliure i democràtica.  
 
QUART.- Condemnar la politització de l’estament judicial espanyol i exigir 
institucionalment una separació real de poders com a garantia de la democràcia. 
 
CINQUÈ.- Comunicar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, a la 
presidenta del Parlament de Catalunya i a l’Associació de Municipis per la 
Independència. 
 
El Sr. Alcalde explica que han escollit aquesta moció de l'AMI, tot i que altres municipis 
havien proposat altres mocions dins la mateixa línia. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, comenta que la moció va de democràcia i reivindica que la 
gent pugui ser consultada mitjançant el referèndum al setembre del 2017 ja que es 
considera un dret dels ciutadans. Deixa de manifest que senten vergonya que càrrecs 
electes siguin perseguits per posar urnes. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal, 
aquesta s´aprova per unanimitat.  
 
8.- MOCIÓ PER ACONSEGUIR EL DESPLEGAMENT DE LA FIBRA ÒPTICA 
 
Atès que l’accés a les xarxes de telecomunicacions d’alta capacitat són molt 
necessàries per a àmbits tant diversos com l’educatiu, l’empresarial o l’oci. 
 
Atès que les companyies de telecomunicacions tenen plans de desplegament que 
venen determinats exclusivament pel retorn econòmic de la inversió feta i que sovint 
els entorns rurals queden exclosos d’aquests desplegaments de fibra òptica. 
 
Atesa la necessitat que té el nostre municipi que es faci un desplegament de fibra 
òptica i es doni servei a institucions, empreses i als veïns i veïnes. 
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Atesa l’existència del Consorci local Localret, que entre els seus objectius està el 
“desplegament de les xarxes de telecomunicacions i l’equilibri territorial d’aquest 
desplegament” i l’assessorament als municipis en l’àmbit de les telecomunicacions. 
 
Atès el contracte de telecomunicacions fet per la Generalitat on es deixa la porta 
oberta que els Ajuntaments puguem aprofitar-nos del desplegament fet per l’operador 
adjudicatari amb unes condicions estipulades. 
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.-  Encoratjar i acompanyar l’equip de govern de l’Ajuntament de Sant Joan de 
les Abadesses per tal que el desplegament de la fibra òptica sigui una realitat abans 
de finalitzar l’any 2018.  
 
SEGON.-  Instar a la Generalitat de Catalunya a potenciar el desplegament de la xarxa 
de fibra òptica en tot el territori català, així mateix com potenciar aquest desplegament 
gracies als contractes de servei que te aquesta amb diferents operadors de 
telecomunicacions. 
 
El Sr. Alcalde amb referència a aquesta moció presentada per Esquerra Republicana, 
manifesta l'interès de tota la comarca en poder disposar de la fibra òptica i que tot i 
que sembla hi ha una previsió per al seu desplegament, s'ha de continuar vetllant per 
tal que es faci i que sigui de manera correcta. Comenta que durant els 2017 es farien 
les obres i que durant el 2018 es faria el desplegament a Sant Joan. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, explica el consens que hi ha hagut entre els grups 
municipals amb la proposta i celebra que ara hi hagi un programa per al desplegament 
de la fibra, ja que l'Alcalde fa uns quatre mesos va dir que era mot complicat. Celebra 
que s'hagi treballat per començar a moure el seu desplegament.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal, 
aquesta s´aprova per unanimitat.  
 
9.- APROVACIÓ MOCIÓ PERQUÈ NO ENS FOTIN EL TREN PER A EXIGIR LA 
RACIONALITZACIÓ DELS HORARIS DE LA LÍNIA DE RODALIES R3 
 
Atès que el transport ferroviari és un servei essencial, bàsic i d’interès general i, sovint, 
imprescindible per a la vida quotidiana de les persones de les nostres comarques.  
 
Atès que el col·lectiu “Perquè no ens fotin el tren” té com a objectiu treballar 
constructivament per aconseguir un transport públic digne i de qualitat. 
 
Atès que les activitats del col·lectiu se centren a treballar perquè la línia ferroviària R3 
funcioni amb uns horaris racionals, uns serveis dignes i accessibles per a tothom i a 
uns preus raonables. 
 
Atès que el gener de 2015 el col·lectiu “Perquè no ens fotin el tren” va aprovar el 
document “Racionalització dels horaris” que es transcriu a continuació: 
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• És fonamental que els horaris es compleixin per generar confiança en el tren. I 
és fonamental també que s’informi sobre obres, limitacions de velocitat 
temporals, etc. Les dades demostren que hi ha trens que arriben 
sistemàticament amb retard, fet que genera perjudicis als usuaris i contribueix a 
donar una mala imatge del tren, alhora que no en fomenta l’ús.   

• No pot ser que els canvis d’horaris es facin d’un dia per l’altre i sense cap avís 
als usuaris i tampoc no pot ser que els canvis impliquin que s’allargui la durada 
dels trajectes.  

• El primer tren del matí que surt de Ripoll en direcció BCN hauria d’arribar a La 
Sagrera a les 7:45 (seria molt més compatible amb els horaris habituals de 
treball dels usuaris). Hauria de sortir més d’hora i ser semidirecte.  

• S’hauria de retornar a l’horari habitual el 2n tren del matí direcció BCN que 
permetia arribar a treballar a Vic, on es desplaça força gent del Ripollès i 
Osona Nord, a les 9 del matí (el dia 30 de juny es va canviar sense previ avís 
per unes suposades obres que no han començat mai...).  

• Caldria revisar horaris incongruents, que no responen al moviment natural de la 
població. No té cap lògica que l’últim trajecte Ripoll – BCN de dilluns a 
divendres sigui 21,04 – 23,04 i que, en sentit BCN – Ripoll, sigui 20,17 – 22,08, 
quan el moviment natural de població és a la inversa (més gent necessita 
traslladar-se tard des de BCN a Ripoll). Els caps de setmana, en canvi, que és 
quan la gent necessita desplaçar-se tard de Ripoll a BCN, l’últim trajecte Ripoll 
– BCN és 20,09 – 22,01. 

• Caldria reflexionar sobre el sentit d’un tren “bala/ràpid” que només estalvia 5 
minuts respecte dels trens semidirectes i, en canvi, interfereix en la fluïdesa de 
circulació de la resta de trens. 

• Caldria revisar els horaris per establir una cadència com la que existeix a la 
majoria de línies i donar-los més lògica (hi ha espais llargs sense cap tren i en 
un període brevíssim en poden sortir dos de pràcticament simultanis: per 
exemple, el cap de setmana a Vic surt un tren a les 13:01 i un altre a les 13:10 i 
des de les 11:50 no n’hi ha cap altre). 

• Caldrien més trens que sortissin de Ripoll i arribessin a Ripoll. L’oferta limitada 
d’horaris fa que el tren sigui poc utilitzat i que sovint s’hagi de fer servir el cotxe 
particular per desplaçar-te fins a Vic i poder tenir millor oferta.  

• A Centelles, capital d’Osona Sud i que no disposa de cap altre sistema de 
transport regular alternatiu (només hi ha 2 busos al dia), hi haurien de parar 
tots els semidirectes.  

• Caldria que el tren que surt de Sants a les 23.57 i arriba fins a Granollers, es 
perllongués fins a Vic.  

• És urgent treballar perquè hi hagi més llocs al llarg de la línia en què els trens 
es puguin creuar.  

• S’hauria de garantir la coordinació d’horaris amb els trens francesos que surten 
de La Tour de Querol i també amb la resta de transport públic.  

• Alhora que es racionalitzen els horaris, cal revisar i ajustar també la quantitat 
de vehicles o vagons de cada tren en funció del nombre d’usuaris. 

 
Atès que l’establiment dels horaris de rodalies és competència de la Generalitat de 
Catalunya a través del Departament de Territori i Sostenibilitat. 
 
Atès que aquest document de “Racionalització dels horaris” va ser presentat pel 
Col·lectiu “Perquè no ens fotin el tren” al Departament de Territori i Sostenibilitat els 
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dies 30 de gener de 2015 (anterior mandat) i el dia 29 se febrer de 2016 (actual 
mandat). 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.-  Manifestar el compromís de treballar i col·laborar per aconseguir millores 
per a la línia R3 i per aconseguir un transport públic digne i de qualitat. 
 
SEGON.-  Instar el Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de 
Catalunya perquè, d’acord amb els compromisos expressats en les reunions amb el 
Col·lectiu “Perquè no ens fotin el tren”, presenti abans d’acabar l’any una proposta de 
racionalització dels horaris de la línia R3 perquè pugui ser debatuda i consensuada. 
 
TERCER.- Instar el Departament de Territori i Sostenibilitat que, paral·lelament a la 
revisió dels horaris, es treballi per millorar la coordinació d’horaris entre el tren i els 
autobusos urbans i interurbans amb l’objectiu de crear una vertadera xarxa de 
transport públic.  
 
QUART.-  Instar el Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat, ADIF i 
RENFE a què es revisin i s’ajustin la quantitat de vehicles o vagons de cada tren en 
funció del nombre d’usuaris i que es tingui en compte la comoditat dels passatgers a 
l’hora d’assignar combois per als trajectes amb recorreguts de més de 3 zones, fent 
que es destinin vehicles de seients “tous” a aquests trajectes.    
 
CINQUÈ.-  Fer arribar aquests acords al Parlament de Catalunya, al Departament de 
Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, al Consell Comarcal del 
Ripollès, a l'Associació Xarxa C17, a ADIF i RENFE. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al regidor Sr. Sergi Albrich com a representant del grup 
d'Esquerra Republicana que és qui ha presentat la moció. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, agraeix a l'equip de govern que els hagi deixat entrar la 
moció per urgència. Com a grup municipal agraeixen la feina que fa el col.lectiu de 
persones del Ripollès i Osona que fa anys que estan recollint totes les incidències que 
hi ha cada dia a la línia del tren de Puigcerdà fins a Barcelona, on tenim una línia que 
és una vergonya. Creu que s'ha de fer pinya per reivindicar la millora d'aquesta línia en 
quans ha horaris i comoditats, que hauria de servir perquè persones que estudien o 
treballen a Barcelona poguessin utilitzar-la cada dia amb normalitat i poder quedar-se 
a viure als seus pobles. Anomena al Sr. Àlex Porta com a santjoaní actiu que forma 
part d'aquesta plataforma reivindicativa. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal, 
aquesta s´aprova per unanimitat.  
 
 
10.- APROVACIÓ DEFINITIVA ORDENANCES FISCALS ANY 2017 
 
Atès l´acord adoptat pel Plenari Municipal en sessió celebrada en data 30 de setembre 
de 2016, mitjançant el qual s´aprovà provisionalment la modificació de les ordenances 
fiscals reguladores dels impostos i taxes que regiran a partir de l´1 de gener de 2017.  
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Atès que l´esmentat expedient es va publicar mitjançant anunci publicat al BOP 
número 195, de data 11 d´octubre de 2016, durant un período de 30 dies hàbils per tal 
que tota persona interessada pogués examinar l´expedient i presentar les 
observacions i al.legacions oportunes. 
 
Atès que durant l´esmentat període s´han presentat les següents al.legacions:  
 
 - Grup polític municipal d´ERC en data de registre d´entrada 23-11-2016, la 
 qual consta a l´expedient.  
 
 - Grup polític municipal de CiU en data de registre d´entrada 24-11-2016, la 
 qual consta a l´expedient. 
 
Vist l´informe emès per la secretària-interventora de la Corporació, Sra. Raquel Costa 
Iglesias, el qual consta a l´expedient.  
 
Atès el que estableix els articles 15 a 19 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel que s´aprova el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR l´informe emès per la secretària-interventora de la Corporació i 
DESESTIMAR l´al.legació presentada per part del grup polític municipal d´ERC pels 
motius que s´exposen en l´informe emès per la secretària de la Corporació i que  
s´indiquen a continuació: 

 

- Ordenança fiscal número 2, reguladora de l´Impost sobre béns immobles (IBI): 
  
 Proposta de modificació 3 
 Proposta de modificació 4 
 
- Ordenança fiscal número 4, reguladora de l´impost sobre construccions, instal.lacions 
i obres (ICIO):  
 
 Proposta de modificació 6 
 
- Ordenança fiscal número 22, reguladora de l´Impost sobre activitats econòmiques 
(IAE):  
 
 Proposta de modificació 12 
 Proposta de modificació 13 
 
SEGON.- DESESTIMAR la resta de propostes de modificació que consten a 
l´al.legació presentada per part del grup polític municipal d´ERC.  
 
TERCER.- DESESTIMAR l´al.legació presentada per part del grup polític municipal de 
CiU en la seva totalitat. 
 



 
 

Aj
un

ta
m

en
t d

e 
la

 B
ar

on
al

 V
ila

 d
e 

Sa
nt

 J
oa

n 
de

 le
s 

Ab
ad

es
se

s 
| P

la
ça

M
aj

or
, 3

 –
 T

el
. 9

72
 7

20
 1

00
 | 

N
IF

: P
17

17
70

0G
 

aj
un

ta
m

en
t@

sa
nt

jo
an

de
le

sa
ba

de
ss

es
.c

at
| h

ttp
://

se
u.

sa
nt

jo
an

de
le

sa
ba

de
ss

es
.c

om
 

QUART.- APROVAR DEFINITIVAMENT les ordenances fiscals reguladores dels 
impostos i taxes que regiran des de l‘1 de gener del 2017, en els termes de l´acord 
adoptat pel Plenari Municipal en sessió celebrada en data 30 de setembre de 2016. 
 
CINQUÈ- PUBLICAR en el Butlletí Oficial de la Província el text íntegre de les 
modificacions aprovades definitivament que entraran en vigor a partir de l´1 de gener 
de 2017. 
 
El Sr. Alcalde explica que es desestimen les al.legacions presentades pels grups 
municipals d'Esquerra Republicana i Convergència i Unió i deixa constància que 
l'equip de govern ha defensat sempre que els impostos i taxes sempre tenen la finalitat 
d'equilibrar un pressupost, tal i com la llei obliga i que, la voluntat és de reduir 
impostos, com per exemple l'IBI, sempre que el pressupost ho ha permès, com per 
exemple s'ha fet durant aquests tres últims anys, encara que poc i de forma paulatina. 
Darrera la decisió de determinar un tipus de gravàmens, hi ha la responsabilitat del 
que governa i entén que des de l'oposició això costi més d'entendre que ja no té la 
responsabilitat de fer front als pagaments i de gestionar el pressupost. 
 
El senyor alcalde, fa referència a les al.legacions que ha presentat el grup d'Esquerra 
Republicana de Catalunya que han estat en la línia de les que ha vingut presentant 
durant aquests darrers anys i algunes d'elles, per molt que tinguéssim la voluntat 
d'incorporar, legalment no ho podríem fer ja que no estan contemplades en la Llei 
d'Hisendes Locals. D'altres, com per exemple la de la recollida d'escombraries, no es 
poden incorporar ja que es tracta d'una taxa i aquesta és la que correspon per fer front 
als costos del servei. El Sr. Albrich demana rebaixar la taxa un 10% i, el senyor 
Alcalde es demana de quin altre ingrés sortiria la diferència. Pel que fa a l'IAE li 
recorda que fa molt poc es va aprovar una modificació important de l'impost en la línia 
de fixar bonificacions fins el 50%. Respecte la Llar d'Infants explica que l'Ajuntament 
bonifica amb un  import de 70.000 euros a totes les famílies que utilitzen aquest servei.  
 
Amb referència a les al.legacions presentades per Convergència i Unió el senyor 
alcalde comenta que són unes al.legacions presentades desprès d'una anàlisi 
profunda dels impostos i taxes, com per exemple l'IBI que es cobra a Sant Joan, 
comarca i Catalunya. Pensa que és interessant saber que Sant Joan de les 
Abadesses, està dins la mitjana del que es paga a Catalunya, està per sobre de la 
mitja de la comarca, tot i que no està massa d'acord en que ens puguem comparar 
amb alguns municipis que tot i tenir els mateixos habitants, els municipis no tenen res 
a veure l'un amb l'altre, ja que no ofereixen els mateixos serveis als ciutadans.  
 
Per acabar, el Sr. Alcalde agraeix als dos grups municipals l'esforç que han fet per 
intentar reduir impostos o taxes, encara que al dia d'avui no puguin prosperar. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, comenta al Sr. Alcalde que no li agrada i els molesta molt 
que posi en dubte el compromís de l'oposició. Per altra banda comenta que, les 
al.legacions que han presentat i que l'alcalde diu que no es poden atendre perquè 
estan fora de la llei, segur que es podrien atendre mitjançant altres vies, com per 
exemple, les bonificacions. Pel que fa a la taxa d'escombraries sí que es podria reduir 
si fossin capaços de dur millor el reciclatge  ja que hi ha altres municipis amb el mateix 
servei del porta a porta que reciclen fins arribar a un 90% i no a un 60% com a Sant 
Joan. Pel que fa a la Llar d'Infants, creu que és cert que l'Ajuntament hi aboca molts 
diners però les bonificacions per ajudar a les persones amb una situació econòmica 
més difícil, no són suficients. Pel que fa al tema de l'IBI, el Sr. Alcalde pot donar les 
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voltes que vulgui, però s'acaba pujant per haver estirat més el braç que la màniga 
durant el 2015. Lamenten que no s'hagin aprovat les mesures fiscals que ells 
proposaven i que l'Ajuntament tingui aquest afany recaptatori. 
 
El Sr. Alcalde diu que mai ha posat en dubte el compromís dels grups municipals de 
l'oposició. Ell es referia a la responsabilitat que té l'equip de govern en que el 
pressupost acabi essent equilibrat. Respecte les modificacions de les ordenances que 
ells proposen, li comenta que ells no han acompanyat les al.legacions amb cap estudi 
econòmic ni proposta d'on sortirien els diners que es deixarien d'ingressar amb les 
bonificacions que plantegen. Considera que és bastant més senzill proposar 
bonificacions des de l'oposició.  
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, esmenta algunes de les partides d'on es podrien treure 
diners per compensar aquestes bonificacions. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, comenta que entén que l'equip de govern té 
més responsabilitat i, per tant, les al.legacions anaven  en la línia oberta per parlar de 
com es podia baixar l'IBI. Està d'acord amb quadrar el pressupost però no amb 
l'augment de l'IBI. Opina que anys enrere veia més predisposar a l'alcalde a reduir l'IBI 
que no pas ara. Comenta que en el període del 2006 al 2015, a Catalunya hi va haver 
un augment de l'IBI de mitjana un 61,19% i a Sant Joan de les Abadesses va ser del  
135,87% . Li dóna altres dades comparatives a nivell de comarca i de Catalunya on li 
vol demostrar que Sant Joan de les Abadesses, tornarà a estar per sobre de la mitjana 
de Catalunya. Creu que amb bona predisposició de l'equip de govern es podria haver 
maniobrat una mica per aconseguir reduir el gravamen de l'IBI. 
 
L'Alcalde li agraeix l'anàlisi que també li servei per ell i li comenta que, són un equip de 
govern que sempre ha tingut la voluntat de baixar impostos però li recorda la revisió 
del cadastre que va provocar aquest augment desmesurat de l'IBI. Han procurat baixar 
l'impost de l'IBI durant uns anys i que puguin ho tornaran a fer. 
 
La regidora fa una crida al vilatà per tal que s'interessi del que paga amb el rebut de 
l'IBI i com es calcula el seu import. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per majoria absoluta amb 7 vots positius del 
grup polític municipal de MES i 4 vots negatius ( 3 del grup polític municipal d´ERC i 1 
del grup polític municipal de CiU). 
 
 
11.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JGL 
 
Es dóna compte al Plenari Municipal dels acords adoptats per la Junta de Govern 
Local durant el període comprès entre el dia 29 d´agost de 2016 i el dia 7 de novembre 
de 2016, ambdós inclosos 
 
 
12.- DONAR COMPTE DELS DECRETS D’ALCALDIA 
 
Es dóna compte al Plenari Municipal dels Decrets d’Alcaldia compresos entre el 
número 429  i el número 512 de 2016, ambdós inclosos. 
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13.- TORN OBERT DE PARAULA 
 
L´alcalde-president cedeix el torn de paraula la regidora, Sra. Elisenda Guillaumes, 
que  demana la durada aproximada de les obres del carrer Berenguer Arnau ja que els 
comerços del carrer estan preocupats per les conseqüències que això els pot suposar 
per la seva dificultat d'accés. 
 
El Sr. Alcalde explica que es va fer una reunió explicativa i es va intentar acotar el 
termini així com fer-ho en dues fases. Comenta que és veritat que en ocasions les 
obres  causen problemes i poden haver-hi desajustos en l'execució. Es va acordar 
amb els veïns que s'acabarien executant en dues fases: una la que s'està fent ara que 
va des del pont fins a la cruïlla amb el Mestre Guiu i desprès una altra, des d'aquí fins 
la carretera. Explica que aquest mateix matí ha anat a veure als botiguers i veu que és 
cert que els hi causa perjudicis, tot i que l'empresa els hi ha deixat una vorera per 
facilitar l'accés. La primera fase duraria fins Nadal amb un paviment base i l'altra fins la 
carretera també amb un paviment base fins Setmana Santa i, desprès fer el paviment 
de tot el carrer sencer. Tot això suposa un termini de 6 mesos més. És conscient que 
no és senzill. 
 
La regidora, Sra Emma Guillaumes, diu que saben que hi ha aquests problemes 
perquè els veïns i usuaris dels comerços els hi han fet arribar. 
 
L'alcalde diu que és conscient que la gent té por de l'accés. Explica també que l'obra 
està subjecte a un estudi arqueològic i per tant això suposa ja un retard en l'obra atès 
que tot plegat implica un tràmit complicat. 
 
La regidora,Sra. Concepció Formatgé diu que ha llegit que a Ripoll han posat un punt 
de càrrega pels vehicles elèctrics i demana informació al respecte per Sant Joan. 
 
El Sr. Alcalde explica que ja fa temps que es va posar i que hi ha poca demanada i 
que a Ripoll va ser Lersa que va pagar el punt de càrrega que val uns 50.000 euros. A 
ell Lersa li va comentar que era una inversió molt deficitària i que si a Sant Joan en 
volíem un, ens l'hauríem de pagar. És del parer d'esperar una mica i mirar que no sigui 
tan costós i hi hagi més demanda. 
 
No havent-hi més assumptes a tractar, l’Alcaldia dóna per acabada la sessió a les 
22:40 hores de la qual s’estén la present acta que signa amb mi, la Secretària que 
certifico, l’Alcalde-President de la Corporació.  
 
 
 
 
Raquel Costa Iglesias    Ramon Roqué i Riu 
Secretària-Interventora    L’Alcalde 
 


	Atès el que estableixen els articles 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, articles 34 a 38 del RD 500/1990 i article 11 de les bases d´execució del pressupo...
	El Sr. Alcalde explica que en el moment d´any en el que ens trobem, hi ha algunes partides pressupostàries que s'han de reajustar i, per tant, s'han de fer traspassos de partides, que en aquest cas són les que ha detallat la Secretària-interventora.
	La regidora, Sra. Concepció Formatgé, demana informació sobre la partida de 15.000 euros d'enllumenat públic que es proposa disminuir.
	El Sr. Alcalde explica que la disminució d´aquesta partida és possible  perquè les tarifes baixen a raó de negociacions noves amb les companyies. Comenta que des de fa algun any, l'Ajuntament s'ha treballat per substituir les lluminàries per baix cons...
	La Sra. Formatgé  també deman per les altres partides que s'augmenten.
	El Sr. Alcalde posa l´exemple del material que la brigada pugui necessitar a final d'any i que es comptabilitza a la partida d´infraestructures bàsiques; també comenta que la partida on es comptabilitzen les despeses de reparacions de vehicles ha qued...

